
Protokół Nr 12/15 
z posiedzenia Komisji Socjalno Porządkowej i Oświaty 

odbytego w dniu 21 grudnia  2015 roku 
w sali konferencyjnej siedziby Urzędu Gminy Stargard Szczeciński 

 
Rozpoczęcie  posiedzenia o godz. 830 

Zakończenie posiedzenia o godz. 1100 

 
Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet otworzył i prowadził posiedzenie, witając 
wszystkich obecnych. 
W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do protokołu oraz Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, Zastępca Wójta Jerzy 
Makowski oraz  Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska. 
 
Ponadto w części posiedzenia uczestniczyła pani Anna Ładniak – Kierownik GOPS-u 
W posiedzeniu uczestniczył Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal. 
Na podstawie listy obecności przewodniczący Komisji stwierdził, że jest niezbędne quorum 
do prowadzenia prawomocnych obrad. Na stan 4 członków Komisji Socjalno Porządkowej i 
Oświaty obecnych było 4 członków komisji. 
O terminie posiedzenia członkowie Komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 
materiały w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty.  
 

1. Zatwierdzenie porządku obrad 
Następnie przewodniczący komisji odczytał zaproponowany porządek posiedzenia i zwrócił 
się z pytaniem, czy są uwagi do porządku. 
Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet wobec braku uwag do porządku posiedzenia 
Komisji, poddał pod głosowanie zaproponowany porządek posiedzenia. 
Komisja Socjalno Porządkowa i Oświaty  jednogłośnie tj.4 głosami „za” przyjęła  porządek 
posiedzenia komisji w brzmieniu jak niżej : 
1.Zatwierdzenie porządku obrad 
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji 
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 30 grudnia 2015 r. 
4.Dyskusja nad projektem budżetu gminy na rok 2016  
   - zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard  
      Szczeciński na  rok 2016  
   - zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy  
     finansowej Gminy Stargard Szczeciński na lata 2016-2021 
5.Analiza realizacji budżetu Instytucji Kultury  
   Opinia Komisji na sesję  
6.Przygotowanie sprawozdania z działalności Komisji za rok 2015   
   Informację przedstawia przewodniczący komisji  
7.Sprawy różne 
8.Zamknięcie posiedzenia komisji  

 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 
Przewodniczący komisji zaproponował przyjęcie protokołu Nr 10/15 z dnia 24 listopada  
2015 r. bez jego odczytywania. 
 
 



- 2 - 
Komisja Socjalno Porządkowa i Oświaty  jednogłośnie tj.4 głosami „za” przyjęła protokół Nr 
10/15 z dnia 24 listopada  2015 roku bez jego odczytywania. 
 
3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 30 grudnia 2015 
roku  

 
Przewodniczący komisji odczytał  jakiej sprawy dotyczyły projekty uchwał przygotowane 
pod obrady najbliższej sesji, komisja te projekty  przeanalizowała, wysłuchała uzasadnień i 
wyjaśnień udzielonych przez Wójta Gminy, Zastępcę  oraz  Skarbnika Gminy, a następnie 
zaopiniowała jak niżej: 
- projekt uchwały Nr XIII/91/15 w sprawie zmian budżetu gminy na 2015 r.  
Skarbnik Gminy zapoznała komisję z uzasadnieniem do projektu uchwały. 
 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
- projekt uchwały Nr XIII/92/15 w sprawie planu pracy Rady Gminy i jej komisji na rok 2016  
 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami ‘za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
- projekt uchwały Nr XIII/93/15 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2016 r. 
 
Z uzasadnieniem do projektu uchwały zapoznała członków komisji Pani Anna Ładniak 
Kierownik GOPS-u . 
Następnie wójt gminy zaproponował  stawki wynagrodzenia członków Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i wyjaśnił dlaczego zostały obniżone i tak:  
- dla członka komisji wynagrodzenie wynosi 140 zł  osobno  za udział w każdym posiedzeniu  
   komisji, za przeprowadzenie rozmowy z osobą nadużywającą alkohol w środowisku i za  
    udział w kontroli, 
- przewodniczącemu komisji przysługuje wynagrodzenie miesięczne w wysokości 200zł , 
- sekretarzowi komisji przysługuje wynagrodzenie miesięczne w wysokości 150 zł 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały z w/w 
stawkami wynagrodzeń. 
Ad.4 
Komisja przystąpiła do dyskusji nad projektem budżetu gminy tj. zaopiniowaniem projektu 
uchwały Nr XIII/89/15 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard Szczeciński na 2016 
rok i projektu uchwały Nr XIII/90/15 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Stargard Szczeciński na lata 2016-2021 . 
Jako pierwszy głos zabrał radny Mariusz Klewin i powiedział m.in. o niewykonanym zadaniu 
z roku bieżącego tj.  elewacji  budynku Ośrodka Zdrowia w Pęzinie i  zapisania środków na 
ten cele na rok 2016 r. we wniosku ze wspólnego posiedzenia wszystkich komisji podczas 
dyskusji nad projektem budżetu na rok 2016, przypomniał  o bardzo złym stanie technicznym  
dróg w miejscowości Pęzino, o budowie chodnika przy drodze powiatowej w kierunku do 
szkoły. 
Przewodniczący komisji powiedział, że odbyło się wspólne posiedzenie  wszystkich komisji 
celem dyskusji nad projektem budżetu gminy na rok 2016 r.  i zostały wypracowane wnioski i 
tutaj przewodniczący przypomniał  czego dotyczyły, a mianowicie :  
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Przenieść środki z rozdziału 60017 –drogi wewnętrzne , a wydatki bieżące  z zadania – 
remont drogi w miejscowości Witkowo Pierwsze  w kwocie 310 000 zł  na następujące 
wydatki :  
- 100 000 zł  - zakup nowego  kontenera celem dokończenia inwestycji w Lipniku, 
-  15 000 zł – wykonanie wylewki pod kontener w Kurcewie w związku z przeniesieniem  
                      kontenera z Lipnika,  
-   25 000 zł – wykonanie elewacji budynku Ośrodka Zdrowia w Pęzinie , 
-  75 000 zł – remont świetlicy w miejscowości Świętem ( m.in. sanitariaty, wymiana  
                      podłogi), 
-   20 000 zł -  remont pomieszczenia wynajmowanego od Agrofirmy Witkowo na świetlicę  
                       wiejską w Witkowie Pierwszym ( umowa najmu z Agrofirmą na  co najmniej  
                       10 - 20 lat ),  
-   60 000 zł -  udział w dokończeniu remontu chodnika na  zakręcie w Witkowie Drugim, 
-  15 000 zł-    zakup lampy solarowej na oświetlenie dwóch przystanków przy drodze  
                      powiatowej w Koszewku. 
 
Kolejno  wniosek w  brzmieniu jak niżej: 
 Przesunąć inwestycję budowy świetlicy wiejskiej w Tychowie na lata 2017-2019 , a w 
pozycji 2016 roku wpisać kwotę 0. 
Zaplanowane środki przeznaczyć na remont świetlicy wiejskiej w Warchlinku w roku 2016. 
 
Zabierając dalej głos przewodniczący komisji powiedział o oczekiwaniach mieszkańców i ich 
rozczarowaniach i tutaj podał przykład barku kontynuacji remontu II etapu świetlicy w 
Sownie i zaznaczył, że w jednej miejscowości robi się wszystko, a  w innej nie.  
Dyskutowano na temat remontu dróg powiatowych i budowy chodników przy tych drogach , 
a dofinansowaniu na ten cel środków gminnych. 
Radny Janusz Łojko powiedział, że powinniśmy być konsekwentni w realizacji tego co 
zostało uchwalone w budżecie. 
Przewodniczący komisji powiedział o  niedokończonej inwestycji prowadzonej przez powiat i 
o tym ,że było zapewnienie Starosty na sesji w miesiącu lutym ,że złożą wniosek o 
kontynuację inwestycji  i dodał, iż kładzie się nacisk na budowę chodnika do szkoły w 
Strachocinie , a w Sownie dzieci też nie mają chodnika. 
Przewodniczący rady poprosił o sporządzenie informacji za okres dwóch kadencji ( bez 
środków sołeckich ) kosztów  na poszczególne sołectwa  i drugiej  informacji dotyczącej 
wydawanych środków na  prowadzenie przedszkoli w ramach TPD.  
Ponadto przewodniczący rady poinformował, że Starostwo w swoim budżecie na rok 2016 nie 
ma zapisanych środków z przeznaczeniem na  zadania planowane w naszym budżecie do 
wspólnego wykonania. 
Przewodniczący komisji zapytał członków, czy mają jakieś uwagi do projektu budżetu gminy 
na rok 2016 i dodatkowo zapoznał radnych z uchwałami Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Szczecinie  w sprawie opinii przedłożonego projektu uchwały 
budżetowej i projektu uchwały o wieloletniej prognozie. 
Wobec powyższego przewodniczący poddał do zaopiniowania niżej wymienione projekty 
uchwał uwzględniając przyjęte na wspólnym posiedzeniu wnioski, o których była mowa 
wyżej: 
- projekt uchwały Nr XIII/89/15 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard Szczeciński 
na rok 2016 – komisja 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
uwzględniając wnioski, 
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- projekt uchwały Nr XIII/90/15 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Stargard Szczeciński na lata 2016-2021- komisja 4 głosami „za” 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały uwzględniając wnioski. 
Opinia pisemna komisji do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard 
Szczeciński na 2016 stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
Ad.5 
Komisja przeanalizowała informację dotyczącą realizacji budżetu Biblioteki Publicznej 
Gminy Stargard Szczeciński według stanu na dzień 30 listopada 2015 r.  
Przewodniczący komisji przypomniał o czym mówił przewodniczący rady na temat 
przeorganizowania prac Instytucji Kultury, aby sprawy prowadzone były przez OAS. 
Skarbnik Gminy powiedział ,że jest to niemożliwe, ponieważ gmina daje dofinansowanie w 
formie dotacji , a przy likwidacji wróciłaby ta dotacja do gminy.  
 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie tj. 4  głosami „za” przyjęła informację 
z realizacji budżetu Biblioteki Publicznej Gminy Stargard Szczeciński wg. stanu na dzień  30 
listopada 2015 r. 
 
Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
Ad.6 
Przewodniczący komisji odczytał przygotowane  sprawozdanie z działalności komisji za rok 
2015 . 
Komisja uwag nie wniosła, a tym samym  przyjęła sprawozdanie. 
Ad.7 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski poinformował członków komisji o sytuacji w Związku Gmin 
Dolnej Odry w sprawie wywozu odpadów komunalnych, iż w jutrzejszym dniu ma nastąpić 
rozstrzygnięcie przetargu i jak dodał wójt może być odwołanie się od przetargu Firmy 
Remondis, a następnie wypowiedział się na temat wykupu koszy przez mieszkańców. 
Radny Mariusz Klewin powiedział, że każda nowa firma wchodząca na rynek dawała kosze 
na odpady. 
Zastępca Wójta odpowiedział, że nie było tego zapisanego w specyfikacji i dlatego trzeba 
będzie zapłacić czyli wykupić te kosze.  
Kolejno wywiązała się dyskusja na temat pojemników indywidualnych dla mieszkańców 
budynków wielorodzinnych i problemu związanego z  przechowaniem tych pojemników. 
Przewodniczący komisji zapytał jak się przedstawia sytuacji biorąc pod uwagę fakt dotyczący 
złożenia deklaracji przez wszystkich właścicieli nieruchomości, a pytanie przewodniczącego 
dotyczyło tego, czy wszyscy właściciele nieruchomości złożyli deklarację, co jest  bardzo 
istotne.    
Wójt Gminy wyjaśnił, że  Związek zwrócił się z prośbą do sołtysów o taką  weryfikację . 
 Radny Janusz Łojko zapytał się czy płacą podatek te osoby, które się wybudowały i 
zamieszkują, bo zdarza się tak powiedział radny, że ludzie mieszkają a nie płacą podatku i 
dlatego należałoby to sprawdzić, bo szukamy środków. 
Przewodniczący komisji poinformował o pojawianiu się  nowych dziur na drogach gminnych 
i jako przykład podał drogę w Poczerninie. 
Radny Janusz Łojko poruszył temat dotyczący rekultywacji boiska sportowego w Grabowie 
ze środków funduszu sołeckiego, aby te środki nie przepadły.  
Wójt Gminy odpowiedział, że te środki nie przepadną. 
Następnie wójt poinformował o działalności Komisji Rewizyjnej Związku Gmin Dolnej Odry, 
której wójt jest członkiem i powiedział o wynikach przeprowadzonej kontroli. 
 



- 5 - 
Radny Janusz Łojko powiedział na temat opłat i  o tym, że nie ma informacji  o tym iż nie 
trzeba kupować pojemników na odpady. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że jest zgoda Remondisu biorąc pod uwagę względy techniczne gminy 
Stargard, iż  nie wykupujemy pojemników i nie będą pokrzywdzeni mieszkańcy jeżeli nabędą 
te pojemniki w miesiącu styczniu, bo będzie ta sama cena. 
Dodatkowo wójt powiedział na temat  harmonogramu odbioru odpadów i możliwości wyboru 
książeczki opłat. Przewodniczący komisji powrócił do sprawy uszczelnienia systemu i 
uzupełnienia  przez właścicieli nieruchomości brakujących deklaracji, a dotyczy tych osób 
którzy tego nie zrobili, wrócił do sprawy  windykacji zadłużenia i  ogólnego rozliczenia. 
Ad.8 
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet 
podziękował wszystkim za udział i zamknął posiedzenie. 
 
 
                                                                                                   Przewodniczący Komisji  
 
                                                                                                         Jarosław Kornet 
 
Protokołowała : 
 
Z. Stoczkowska   


